

朝陽科技大學 098學年度第1學期教學大綱
Economics(I) 經濟學(一)

當期課號	3504	Course Number	3504
授課教師	楊成福	Instructor	YANK,CHURNG FWU
中文課名	經濟學(一)	Course Name	Economics(I)
開課單位	應用外語系(四進)一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程在提供經濟學之基礎知識，以供進一步課程個體經濟學，總體經濟學之研習。	Objectives	This course offers the core knowledge of Economics and paves the way to advanced Economics.
教材	經濟學 三版 作者 張清溪 許嘉棟 劉鶯釧 吳聰敏	Teaching Materials	Economics 經濟學 三版 作者 張清溪 許嘉棟 劉鶯釧 吳聰敏
成績評量方式	平時成績 30% 其中考成績 30% 期末考成績 40%	Grading	30% 30% 40%
教師網頁	hankyang8101@yahoo.com.tw		
教學內容	1-2週 經濟問題與經濟觀念 3-4週 供給、需求與市場均衡 5-6週 效率、市場機能與政府干預 7-8週 外部性與公共財 9週 期中考 10-11週 消費者的選擇 12-13週 生產決策與完全競爭 14-15週 不完全競爭市場 16-17週 國際貿易 18週 期末考	Syllabus	1-2week The concepts of Economics 3-4week supply、Demand and market work balance 5-6week Efficiency of the market and interruption of government 7-8week public sector of economics and common resources 9 week exam 10-11week The choice of consumer 12-13week The strategy of production and perfect competitive market 14-15week Imperfect competitive market 16-17week Internation trade 18week exam

尊重智慧財產權，請勿非法影印。